
PROTOKÓŁ nr XXXIII/2018 

 

z XXXIII Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 26 marca 2018r.  w sali 

Urzędu Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 26 marca 2018r. o godz.13
00

. 

Zakończono w dniu 26 marca 2018r. o godz. 15
30

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 15 radych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: ----------------------------- 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: -------------------------------- 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek  - Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  - Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  - Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  - wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa na podstawie umowy 

darowizny prawa własności nieruchomości położonej w obrębie Granowo, 

b) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Granowo w 2018r., 

c) podziału Gminy Granowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

d) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego, 
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e) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu, 

g) udzielenia pomocy finansowej Gminie Stęszew, 

h) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego (zarządzanie drogami powiatowymi na terenie gminy), 

i) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego (przebudowa drogi powiatowej), 

j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2018, 

k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie sesji.  

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

 

1. Uchwała Nr XXXIII/224/2018. 

2. Uchwała Nr XXXIII/225/2018. 

3. Uchwała Nr XXXIII/226/2018. 

4. Uchwała Nr XXXIII/227/2018. 

5. Uchwała Nr XXXIII/228/2018. 

6. Uchwała Nr XXXIII/229/2018. 

7. Uchwała Nr XXXIII/230/2018. 

8. Uchwała Nr XXXIII/231/2018. 

9. Uchwała Nr XXXIII/232/2018. 

10. Uchwała Nr XXXIII/233/2018. 

11. Uchwała Nr XXXIII/234/2018. 
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Przebieg obrad XXXIII Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad.1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał Wójta Gminy 

Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych, Dzielnicowego st. sierż. Dawida Sałapatka, sołtysów 

poszczególnych wsi i wszystkich zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności, że udział w 

posiedzeniu bierze 15 radnych a zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista zaproszonych gości stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa na podstawie umowy darowizny 

prawa własności nieruchomości położonej w obrębie Granowo, 

b) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Granowo w 2018r., 

c) podziału Gminy Granowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

d) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego, 

e) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu, 

g) udzielenia pomocy finansowej Gminie Stęszew, 
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h) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego (zarządzanie drogami powiatowymi na terenie gminy), 

i) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego (przebudowa drogi powiatowej), 

j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2018, 

k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie sesji.  

 

Ad.3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z XXXIII sesji. 

Protokół nr XXXII/2018 z  XXXII Sesji Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu w 

biurze rady i przesłany na skrzynki mailowe radnych, którzy udostępnili swoje adresy. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu nr XXXII/2018 głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem 

protokołu głosowało 15 radnych, przeciwko-0, wstrzymało się -0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie. 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Radny Henryk Pawlak zapytał czego dotyczyły spotkania w Związku „Selekt”? 

Wójt odpowiedział, że jest w zarządzie Związku i na spotkaniach tych podejmowane są 

decyzje odnośnie spraw związanych z funkcjonowaniem Związku. Nie są podejmowane 

decyzje ponad to, co było przedstawione o podwyżkach od 1 lipca br. Każde przesunięcie         

w budżecie wymaga akceptacji zarządu. 

Radna Wanda Śron, poprosiła o kilka słów na temat wizyty Pani Poseł Marty Kubiak                 

i Przewodniczącej Rady Powiatu Pani Doroty Jaśkowiak. 

Wójt powiedział, że rozmowa dotyczyła głównie tematu finansowania szkoły w Bielawach, 

oraz finansowania remontu drogi w Kotowie. Pani Przewodnicząca liczy na to, że będą 

środki, aby na to zadanie dołożyć. 
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Radna Krystyna Kasperek chciałaby czegoś więcej się dowiedzieć, na temat wyjazdu 

związanego z termomodernizacją, oraz czy kredyt Jessica jest już załatwiony, czy są to tylko 

wstępne rozmowy. 

Wójt powiedział, że podczas tego wyjazdu, zapoznali się z wykonaną termomodernizacją 

szkoły, która została wykonana przez firmę Siemens. Firma zarządza zmodernizowanym 

obiektem już czwarty rok. Nowa technologia, która jest zastosowana przy budowie tej szkoły 

funkcjonuje w ten sposób, że każda sala ma indywidualny czujnik ogrzewania. Założenie tego 

projektu jest takie, że jeśli nie uzyska się zamierzonego efektu – 50% oszczędności, to umowa 

jest tak skonstruowana, że firma płaci gminie odszkodowanie. Firma, która to zadanie 

realizuje,  sama kontroluje i steruje tym. Stosuje się nowoczesne technologie i materiały, aby 

uzyskać efekt oszczędności. Jest również możliwość budowy nowego obiektu ale tutaj nie ma 

efektu oszczędności. Podpisana umowa pozwala na rozłożenie płatności w latach. Jest tutaj 

potrzebna dobra firma, która to wybuduje i dobra kancelaria prawna, która zapisze w umowie 

wszystkie kwestie finansowania tej inwestycji. Szukając rozwiązań, należy brać pod uwagę 

wszystkie kwestie, nie tylko optymistyczne, ale również wszystkie zdarzenia, które mogą 

wystąpić. Gminy, które odwiedziliśmy są zrzeszone w Związku Gmin Wiejskich były także 

umieszczone w obwieszczeniu Banku Gospodarstwa Krajowego, jako przykłady realizacji 

inwestycji w ramach projektu partnerstwa publiczno-prywatnego. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który powiedział że Gminy te bardzo 

zachwalały przyjęte rozwiązanie ale jest także dużo niewiadomych. Nie wiemy ile inwestycja 

będzie kosztowała, jeśli rozpoczęlibyśmy termomodernizacje szkół, czy budowę sali 

gimnastycznej, to pytanie jest takie, czy gmina udźwignie ciężar spłacania kredytów, jak 

wyglądałoby to w skali rocznej? Projekty były zachwalane przez te Gminy, mieli również 

pewne problemy np. z zaprojektowanym źle dachem, który okazał się niefunkcjonalny. 

Sekretarz Hanna Kaczmarek zapytała, kto z ramienia gminy ma kontrolować, czy 

rzeczywiście są oszczędności, jak te oszczędności są wyliczane? 

Wójt odpowiedział, że od lat są ponoszone koszty na ogrzewanie i będzie punkt odniesienia. 

Skarbnik dopowiedziała, że jest pracownik z działu merytorycznego, który dostaje raporty i 

tego pilnuje. Na tym etapie rozmów jednak nie omawiano takich szczegółów. Były rozmowy 

na temat tego, jak wygląda realizacja inwestycji pod względem finansowym. Plusem jest to, 

że jeżeli spłaca się inwestycję firmie przez 14 lat, to w 14 roku przejmujemy ten budynek w 

stanie niepogorszonym. Przez czas zarządzania obiektem prze firmę, do jej obowiązków 

należy wymiana i naprawa wszystkich urządzeń i elementów, które się psują. 
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Radna Krystyna Kasperek powiedziała, że logicznie myśląc, jeśli koszty byłyby takie duże to 

jaka opłacalność byłaby dla tej firmy, jeśli przez 10 lat zyski z tej oszczędności energii mają 

pokryć koszty tej termomodernizacji i zajmowanie się tym przez 10 lat. 

Wójt powiedział, że firmie się to opłaca i nie robią tego bez korzyści. Trzeba ten temat 

zgłębić, termomodernizacja jest zalecana przez program rządowy. Firmy te przez kilka lat 

mają stały wpływ środków. Na dzień dzisiejszy jest to propozycja. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie, jak przedstawiało by się 

zadłużenie przy takiej inwestycji? 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że to czy wchodzi to w dług, zależy od tego, co się 

robi i w jakiej skali, na pewno część takiej inwestycji długiem nie jest.  

Pani Skarbnik poinformowała, że na dzień dzisiejszy jest złożony wniosek o pożyczkę Jessica 

na termomodernizację budynku pałacu. Za kilka dni zostanie również złożony wniosek 

związany z rewitalizacją parku. Na termomodernizację nabór jest nadal otwarty, są na to duże 

pieniądze, dlatego nie ma zagrożenia co do otrzymania tej pożyczki. Nabór na rewitalizację 

nie został zamknięty i jest nadzieja, że Gmina otrzyma środki, ponieważ jest dużo wniosków, 

które złożyły podmioty nie kwalifikujące się do funkcji społecznej. Nie ma umorzenia, jest 

bardzo niskie oprocentowanie tych pożyczek. Przy termomodernizacji oprocentowanie 

wynosi od 0,5% do 0,25%, w rewitalizacji do 0,5%. 

Sołtys wsi Separowo pani Kazimiera Helbig zapytała, czy jest dofinansowanie do założenia 

pieca gazowego? 

Wójt odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma ogłoszonych projektów na takie 

przedsięwzięcia. Jeśli takie się pojawią, będzie na ten temat informacja. 

 

Ad.5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

 

Interpelacji i oświadczeń radnych nie było. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa na podstawie umowy darowizny 

prawa własności nieruchomości położonej w obrębie Granowo 

 

Przewodniczący Rady poprosił Wójta o omówienie projektu uchwały. 
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Wójt wyjaśnił, że uchwała ta dotyczy nieruchomości, którą Gmina przejęła aktem 

notarialnym, jest to darowizna od spółki kolejowej. Jest to targowisko i droga, która dochodzi 

do targowiska. 

Radny Andrzej Kaczmarek zapytał, czy kolej ma jakieś zaległości w stosunku do Gminy? 

Wójt odpowiedział, że wszystko jest uregulowane. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/224/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od 

Skarbu Państwa na podstawie umowy darowizny prawa własności nieruchomości położonej 

w obrębie Granowo stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

b) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Granowo w 2018r. 

 

Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek powiedział, że taka uchwała jest podejmowana co roku, 

jest to uchwała obligatoryjna. Nie odbiega od tej z ubiegłego roku. Jest podpisana umowa ze 

schroniskiem, weterynarzem i gospodarstwem, które w razie potrzeby przyjmie zaniedbane 

zwierzęta gospodarskie, które byłyby odebrane właścicielowi. Program ten spełnia wszystkie 

wymogi. Uchwalenie tego programu zabezpieczy Gminę od strony prawnej. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/225/2018 w sprawie określenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Granowo w 2018r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

W tym momencie obrad, z uwagi na to, że st. sierż. Dawid Sałapatek ma ograniczony czas, 

Przewodniczący Rady zapytał wszystkich obecnych, czy mają pytania do Pana 

Dzielnicowego? 

Radny Andrzej Kaczmarek zapytał jak wygląda stan bezpieczeństwa w Gminie Granowo? 

St.sierż. Dawid Sałapatek odpowiedział, że dochodzi do kolizji samochodowych, które z racji 

tego, że jest coraz cieplej będą się nasilać ponieważ kierowcy szybciej jeżdżą. 
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Ponadto z uwagi na pytanie radnej Wandy Śron dotyczące prawidłowego zachowania na 

rondzie, Pan Dzielnicowy wyjaśnił, jak powinien  zachować się kierowca wjeżdżając na 

rondo. 

 

c) podziału Gminy Granowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

 

Przewodniczący poprosił Panią Sekretarz o przedstawienie projektu uchwały. 

Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek wyjaśniła, że uchwała ta wynika ze zmiany ustawy – 

Kodeks wyborczy. Zmiana tego kodeksu wymusiła uchwałę o ponownym podziale gminy na 

okręgi wyborcze. Uchwała musi być podjęta w ciągu 60 dni od wprowadzenia zmian w 

ustawie, czyli do początku kwietnia. Uchwała ta nie różni się od tej podjętej w 2012 roku, z 

wyjątkiem tego, że w okręgu nr 4 zamiast ulicy Wł. Rutkowskiego  będzie ulica Krótka. Nie 

wiemy jak nadzór odniesie się do § 4 ust.2 tej uchwały, ponieważ zgodnie z orzeczeniem sądu 

z 2010 roku oraz na podstawie opinii Krajowego Biura Wyborczego uchwały te są uchwałami 

prawa miejscowego. Poznański nadzór Wojewody stoi natomiast na stanowisku, że nie są to 

uchwały prawa miejscowego. Musimy czekać czy Wojewoda zwróci nam uwagę czy nie. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/226/2018 w sprawie podziału Gminy Granowo na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Nastąpiła przerwa w obradach od godz. 13
55

 do godz. 14
05

. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

d) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

 

Wójt omówił projekt uchwały. Jest to uchwała obligatoryjna, którą należy podjąć w związku 

ze zmianą przepisów. Na wspólnym posiedzeniu komisji padło pytanie ile jest dzieci objętych 

tym przepisem. Ponadto była słuszna uwaga, że w uzasadnieniu powinien zostać wykreślony 

zapis „w wieku do lat 5”, ten zapis w uzasadnieniu nie jest potrzebny. Proszę o skreślenie 

tego zapisu. Przepisy dotyczą dzieci do lat 6, 1 zł za każda godzinę poza tymi obligatoryjnymi 

5 godzinami, które gmina musi finansować. 
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Radny Henryk Pawlak zapytał czy jest to logiczne, ponieważ dzieci od lat 6 mają obowiązek 

uczęszczania. Czy one muszą płacić? 

Wójt wyjaśnił, że obowiązek dotyczy 5 godzin a uchwała reguluje pozostałe godziny pobytu 

w „zerówce”.  

Radca Prawny Magdalena Podsiadłowska-Pawlak poprosiła, aby zwrócić  uwagę na zapis w 

treści uchwały „do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat”. 

Jest to drobna, gramatyczna różnica która ma znaczenie. Jest to do ukończenia przez dziecko 

6 lat. 

Dyrektor Ryszard Grajek dopowiedział, że od pierwszego września sześciolatek idzie do 

najstarszej grupy. Te opłaty dotyczą tylko dzieci do 6 lat, a najstarsza grupa w to nie wchodzi. 

Radca Prawny M.Podsiadłowska-Pawlak dopowiedziała, że jest to zapis ustawowy. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych,  głosów przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących 1. Projekt 

uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/227/2018 w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

e) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu 

 

Przewodniczący Rady poprosił Wójta o przedstawienie projektu uchwały. 

Wójt wyjaśnił, że chodzi tutaj o zwiększenie częstotliwości kursowania szyno busów. Aby 

mogło to funkcjonować samorządy, muszą dołożyć do tego swoje środki. Efekty tego 

poznamy za trzy lata, ponieważ takie jest założenie. Wyliczenie jest narzucone przez 

samorząd Województwa Wielkopolskiego, który wszystkim gminom na trasie przejazdu 

pociągu ustala opłaty ze względu na liczbę pasażerów i stacji. Jeśli nie dopłacimy, pociągi te 

nie będą zatrzymywały się na naszej stacji. Jest propozycja, aby na 3 lata podjąć taką próbę, 

zobaczymy jaki będzie efekt i czy jest sens to kontynuować. Ma to funkcjonować od czerwca 

tego roku. 

Radna Krystyna Kasperek zapytała o zapis w uzasadnieniu uchwały, dotyczący zgłoszeń 

mieszkańców Gminy, oraz dlaczego kwoty w roku 2019 i 2020r. się różnią? 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że było to wyliczone wg algorytmu, do 

którego były brane pod uwagę dane statystyczne. Była brana pod uwagę liczba sprzedanych 

biletów, liczba pasażerów, koszty przewozu na danej trasie. Bazowali głównie na 

sprawozdaniach, które koleje przekazują urzędowi statystycznemu. 
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Wójt dopowiedział, że nie był robiony żaden sondaż  wśród mieszkańców, ale rozmawiał z 

mieszkańcami i nikt nie powiedział, że nie będzie z tych pociągów korzystał. 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka powiedziała, że większość badań robiła Poznańska Kolej 

Metropolitalna. Przygotowanie wszystkich dokumentów, wzorów umów, uchwał i 

porozumień leżało w ich gestii. 

Radny Henryk Pawlak powiedział, że jeżeli pociąg nie zatrzyma się na danej stacji to nie 

zarobi, straci klientów.  

Wójt wyjaśnił, że Marszałek zakłada pewne zasady, musi się to kalkulować, żeby nie 

dopłacać do tego. Jest pewien biznesplan, który zakłada że to ma się opłacać. Liczą się z 

ryzykiem i chcą się podzielić tym ryzykiem z samorządami. 

Sekretarz Hanna Kaczmarek dopowiedziała, że jest duże zainteresowanie tym tematem ludzie 

o to pytają. 

Przewodniczący Stefan Bielawski zastanawia się ile osób przesiądzie się z samochodu do 

pociągów, a to jest sedno sprawy. 

Radny Jacek Bresz uważa, że byłaby jeszcze większa motywacja, gdyby zakupiony bilet 

uprawniał do przejazdu komunikacją miejską w Poznaniu. 

Wójt powiedział, że dodatkowe pociągi pojadą tylko do Grodziska, kolej metropolitalna 

dotyczy tylko Grodziska. Rakoniewice chcą się dołączyć do tego projektu. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych,  głosów przeciwnych 0,  wstrzymujących się 1. Projekt uchwały został 

przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/228/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu 

 

Uchwałę przedstawił Wójt Gminy. Gmina składała wniosek do Wojewody o dofinansowanie  

budowy ulicy Polnej a Starosta składał na budowę drogi w Kotowie. Gmina otrzymała te 

środki a Powiat nie. Gmina miała być partnerem przy realizacji tego projektu. Starosta 

zdecydował o realizacji tej inwestycji ale w mniejszym zakresie. Kosztorys tego 

ograniczonego zadania zakłada, że koszt wynosić będzie 2 200 000zł. Powiat przeznacza 

1 100 000zl., Gmina ma dołożyć połowę kwoty czyli 1 100 000zł. Na dzień dzisiejszy Gmina 

nie ma takich środków i przeznacza 800 000zł. Zarząd firmy mieszczącej się w Kotowie, aby 

poprawić dojazd do swojej firmy rozważa możliwość partycypowania w kosztach, są 
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prowadzone rozmowy na ten temat. Przetarg pokaże, jaki jest prawdziwy koszt tego zakresu. 

Skrzyżowanie w Kotowie, o którego remont Gmina zabiega w Dyrekcji Dróg Krajowych to 

inny temat, ale powiązany z tym, o którym jest mowa. Jeśli będą na to zadanie środki z 

zewnątrz, będziemy o nie zabiegać, dofinansowanie to nasz priorytet. Jest to długo 

wyczekiwany temat odwodnienia i budowy dywanika asfaltowego w Kotowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że na posiedzeniu komisji była mowa o tym, że remont 

drogi ma być do stawu,  a w uchwale jest mowa, że do ostatniego zabudowania. 

Wójt wyjaśnił, że w pierwszych założeniach zakładano remont do stawu. W ostatecznej 

wersji przyjęto odcinek do zakrętu. Dokumentację robimy pod pieniądze, które mamy. Jest to 

odcinek od drogi 32 do zakrętu i od drogi 32 do torów. Pozostała część jest poza tym 

zadaniem. 

Kierownik Referatu Pan Sebastian Janelt wyjaśnił, że nazwa zadania w uchwale jest 

prawidłowa. Pierwszy etap realizowany jest do zakrętu, a nazwa dotyczy całego zadania. 

Potwierdził to Wójt , dodając że bez skrzyżowania z drogą K32. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w uchwale są wyszczególnione dwa zadania, dwa etapy pierwsze 

w każdym zadaniu. Jeśli projekty są tak nazwane, to tak musimy przyjąć do zadania, musi być 

między tym ścisłość. 

Radny Andrzej Kaczmarek zapytał, czy jak dojdzie do realizacji przebudowy tych dwóch 

dróg, czy będzie to w jakiś sposób skoordynowane z Dyrekcją Dróg Krajowych, żeby 

równocześnie przebudować całe skrzyżowanie?  

Wójt odpowiedział, że nie. 

Radny Andrzej Kaczmarek uważa, że jest to trochę niegospodarne, zrobimy drogę do drogi 

krajowej, za pół roku albo rok „krajówka” wejdzie na tą drogę z przebudową skrzyżowania, 

to część naszych pieniędzy pójdzie w błoto. 

Wójt powiedział, że jest zapowiedź Generalnej Dyrekcji, że skrzyżowanie tez będzie 

modernizowane i remontowane, będzie położony dywanik. Nie mamy wpływu na Generalną 

Dyrekcję Dróg. Byłoby dobrze gdyby udało się to zsynchronizować. 

Radna Krystyna Kasperek uważa, że udział procentowy Gminy jest dość wysoki w 

porównaniu z tym, że jest to zadanie Powiatu. Możemy się dołożyć, ale żeby ta kwota była 

niższa. Do naszych dróg Powiat nie dokłada, pomagamy sobie, ale cały czas jest to pomoc 

jednostronna. Nasze drogi też czekają. 

Radny Henryk Pawlak powiedział, że ta inwestycja jest inwestycją prowadzoną przez Powiat, 

który prosi nas o wsparcie. Kolejna uchwała natomiast dotyczy odwrotnej sytuacji i należy te 

sprawy traktować równo. 
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Skarbnik wyjaśniła, że przy drugiej uchwale Powiat przekazuje nam zadanie i przekazują nam 

na to zadanie 500 000zł. żebyśmy je zrealizowali. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 12 radnych,  głosów przeciwnych 0,  wstrzymujących się 3. Projekt uchwały został 

przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/229/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Grodziskiemu stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

g) udzielenia pomocy finansowej Gminie Stęszew 

 

Przewodniczący poprosił Wójta o przedstawienie projektu uchwały. 

Wójt wyjaśnił, że chodzi odcinek drogi Granowo-Strykowo, a konkretnie o ścieżkę rowerową 

na tym odcinku. Podczas wspólnych rozmów z Burmistrzem Stęszewa i dyrektorem Dróg 

Krajowych podjęto decyzję o przygotowaniu dokumentacji, ponieważ aby rozpocząć ten 

temat, należy opracować dokumentację. Wyliczona kwota 5000zł. to kwota proporcjonalna do 

kosztów, które Gmina Stęszew poniesie zlecając opracowanie dokumentacji. Nasz odcinek to 

odcinek do serwisówki do Kąkolewa. 

Radny Władysław Rybarczyk zapytał co z odcinkiem 1 km od rozjazdu na Mosinę i Poznań 

do Kąkolewa? 

Wójt wyjaśnił, że chodzi o ścieżkę wzdłuż drogi krajowej. Dokumentację na budowę ścieżki 

od Kąkolewa do rozjazdu już mamy, jest to sprawa przyszłości, jest to inne zadanie. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/230/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Stęszew stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

h) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego 

 

Przewodniczący poprosił Wójta o omówienie projektu uchwały. 

Wójt wyjaśnił, że uchwała ta dotyczy kwestii porządkowej. Dotyczy sprzątania na drogach 

powiatowych, możliwości wejścia na te drogi naszych pracowników. Bez tej uchwały nie ma 

podstaw prawnych, aby na te drogi wchodzić np. z pracami porządkowymi. 
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Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/231/2018 w sprawie przyjęcia do wykonania przez 

Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 11 

do protokołu. 

 

i) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego 

 

Wójt wyjaśnił, że dotyczy to drogi powiatowej w kierunku na Granówko i ulicy Kościańskiej. 

Ten odcinek do modernizacji przejmuje Gmina Granowo. Mamy wykonaną dokumentację, na 

kanalizację deszczową na całym osiedlu przy ulicy Kościańskiej. Jest tam przewidziany 

kolektor i przejścia, aby założyć kanalizację deszczową w ulicy Lipowej, Dębowej                     

i Kasztanowej. Zadanie to było już kilka razy odkładane. Nie będzie utwardzania dróg dopóki 

nie będzie pełnej infrastruktury. Odwodnienie na tej ulicy jest fatalne. Chcemy przy tej okazji 

naprawić nawierzchnię.  Powiat przekaże nam 500 000zł. na remont drogi w kierunku do 

Granówka, mamy także swoje środki na to zadanie.  

Sołtys wsi Granówko pan Piotr Nowaczyk zapytał, czy będzie poszerzany pas drogowy?  

Wójt odpowiedział, że tak, do 6 metrów. Jest to pierwszy etap ponieważ nie wszędzie jest 

odwodnienie, docelowo będzie od skrzyżowania do końca zabudowy i drugim etapem będzie 

połączenie tego. 

Kierownik Sebastian Janelt wyjaśnił, że całe skrzyżowanie będzie przebudowane. 

Radny Jerzy Ciesielski zapytał co ze spowalniaczami, takie rzeczy na drodze powiatowej, to 

jest coś nie tak. 

Wójt wyjaśnił, że jest to zrobione dla bezpieczeństwa, aby spowolnić ruch nie ma innej 

możliwości. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/232/2018 w sprawie przyjęcia do wykonania przez 

Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 12 

do protokołu. 
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j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka powiedziała, że w budżecie muszą być zapisane 

wszystkie kwoty, które zostały podjęte w uchwałach dotyczących przyznania pomocy                  

i o przyjęciu zadań. 

Plan dochodów i wydatków zwiększa się o kwotę 409 950 zł w dziale: 

- drogi o kwotę 516 500zł w związku z przyjęciem zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego oraz z zakresu udzielenia pomocy finansowej, 

- pomoc społeczna o kwotę 24 762 zł z przeznaczeniem na realizację programu „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania”. 

Zmniejsza się dochody i wydatki o kwotę 65 656 zł z tytułu zmniejszenia kwoty subwencji 

ogólnej części oświatowej. 

Wprowadza się do budżetu przychody stanowiące wolne środki w kwocie 1 500 000zł 

Zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 1 475 000zł, z przeznaczeniem na: 

- 5 000 zł- pomoc finansowa dla Gminy Stęszew na zadanie związane z opracowaniem 

dokumentacji projektowej budowy ścieżki rowerowej z Kąkolewa gm.Granowo do Strykowa 

gm.Stęszew, 

- 500 000 zł – przebudowa drogi powiatowej w miejscowości Granowo ulica Kościańska, 

- 800 000 zł – pomoc finansowa dla Powiatu Grodziskiego na realizację zadania związanego      

z przebudową drogi powiatowej w miejscowości Kotowo, 

- 400 000 zł – budowa kanalizacji deszczowej i odwodnienia na osiedlu przy ulicy 

Kościańskiej, 

- 40 000 zł – dokumentacja projektowa na przebudowę dróg gminnych z drogą krajową nr 32, 

- 3000 zł dla Państwowej Straży Pożarnej na zakup wyposażenia i materiałów edukacyjnych. 

Zwiększa się wydatki bieżące: 

- o kwotę 81 642 zł na dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitalnej, 

- w drogach publicznych o kwotę 16 500 zł w związku z bieżącym utrzymaniem dróg 

powiatowych, 

- 50 000 zł na bieżące utrzymanie dróg i ulic, 

- zwiększa się wydatki bieżące na administrację publiczną, na remont biur w urzędzie, 

- zwiększenie o kwotę 110 000zł , z przeznaczeniem na remont przedszkola w Kąkolewie. 

Zostały wprowadzone zmiany zgłoszone przez księgową Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, 

zmiany te nie powodują zwiększenia ani zmniejszenia wielkości w budżecie szkoły.  

Przeznacza się kwotę 6700zł na remont i przebudowę parkingu przy szkole. 
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Pytania do przedstawionej uchwały: 

Radna Krystyna Kasperek poprosiła o wyjaśnienie, dotyczące zmniejszenia kwoty subwencji 

oświatowej. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest już ostatecznie rozliczona kwota subwencji. Subwencja 

zmniejszyła się o kwotę 65 656 zł. Kwota ta wynika z metryczki, ponieważ szkoła                         

w Bielawach nie jest już tzw. małą szkołą do 70 uczniów i to jest ten skutek finansowy. Małe 

szkoły otrzymują dodatkowe pieniądze, jeśli jest powyżej 70 uczniów ta kwota jest już 

zabierana. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/233/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2018 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

k) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że oprócz zmian budżetowych, które są wprowadzone w budżecie 

na rok 2018, aby były zgodne z WPF należało w załączniku przedsięwzięcia uwzględnić 

zadanie pn.”Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich na obszarze 

oddziaływania Aglomeracji Poznańskiej poprzez zwiększenie ilości połączeń kolejowych – 

dofinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitalnej” ponieważ jest to zadania wieloletnie          

i powinno się znaleźć wraz z przedsięwzięciami, gdzie na każdy rok określa się limity 

wydatków jakie zabezpiecza się finansowo w budżecie 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski  poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad 

projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały 

został przyjęty. Uchwała Nr XXXIII/234/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Granowo stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad.7. Wolne głosy i wnioski. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Stefan Bielawski, który poinformował że 

radni otrzymali druki oświadczeń majątkowych, które należy złożyć do dnia 30 kwietnia 

2018r. 
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Sołtys wsi Januszewice pani Zdzisława Sternal zgłosiła, że w Januszewicach są dziury                 

w drodze. 

Sołtys wsi Granowo pan Zygmunt Kubel poprosił, aby podczas planowania remontu dróg 

uwzględniać odwodnienie terenu. Zalany jest teren przy drodze serwisowej. Nowe osiedle 

przy drodze na Granówko topi się ponieważ jest tam przerwana drenarka.  

Wójt dopowiedział, że mało kto odtwarzał drenarkę przy budowie, gdyby to działało nie 

byłoby takiego problemu jaki jest na dzień dzisiejszy. Trzeba zgłosić do Dyrekcji Dróg 

Krajowych problem z zalanym terenem przy drodze. 

Radna Irena Ratajczak zapytała czy Powiat skończył obcinkę drzew? – Wójt - nie. 

Sołtys wsi Granówko pan Piotr Nowaczyk zapytał kiedy będzie równanie dróg? – Wójt - po 

świętach.  

 

8. Zakończenie sesji.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady 

XXXIII sesji VII kadencji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Uchwała Nr XXXIII/224/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa na 

podstawie umowy darowizny prawa własności nieruchomości położonej w obrębie Granowo. 

5. Uchwała Nr XXXIII/225/2018 w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Granowo w 2018r. 

Przewodniczący Rady Gminy Protokółowała 

 

Ilona Hertig-Kruszona 
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6. Uchwała Nr XXXIII/226/2018 w sprawie podziału Gminy Granowo na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu. 

7. Uchwała Nr XXXIII/227/2018 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie          

z wychowania przedszkolnego. 

8. Uchwała Nr XXXIII/228/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu. 

9. Uchwała Nr XXXIII/229/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Grodziskiemu. 

10. Uchwała Nr XXXIII/230/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Stęszew. 

11. Uchwała Nr XXXIII/231/2018 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę 

Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego. 

12. Uchwała Nr XXXIII/232/2018 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę 

Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego. 

13. Uchwała Nr XXXIII/233/2018 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018. 

14. Uchwała Nr XXXIII/234/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Granowo. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


